
 

 

 

 
 
ACTA DE SESSIÓ DE 
Ple 
Data i Hora  26 de novembre de 2013 20:00 
Lloc  Sala Ple 
Caràcter Ordinària 
Núm.  PLE2013/9 
 

PRESIDENT    l·lm.               IGNASI GIMÉNEZ RENOM 

 

 ASSISTENTS                

                                      MASSAGUÉ CASALS GLÒRIA 
                                      LOMAS CORTES OSCAR 
                                      PUIG MAYOR M. ANTONIA 
                                      GONZÁLEZ NAVAS PEPE 
                                      CANALIS ALSINA ALEIX 
                                      MARTÍNEZ ROMERO PEPA 
                                      CREUS OLIVERAS JOAN 
                                      MARMOL MARTINEZ ANA MARIA 
                                      PEREZ MOREJON DANIEL 
                                      RODRIGUEZ CASTILLO SORAYA 
                                      LEIVA REYES JOSE 
                                      FERNANDEZ BARRAGAN RAMON 
                                      CARRERAS PECANINS JOSEP 
                                      SAMPERE VALERO AGUSTI 
                                      BACARDIT BOTIFOLL LLUIS 
                                      GARCIA FANDINO BEATRIU 
                                      SERRA ARDERIUS  MARC 
                                      SAGRERA RIUS DANIEL 
                                      CARPIO LOPEZ ANTONIO MANUEL 
                                      MARTOS MARTINEZ VICTOR                                        

     SECRETARI                      BOADELLA VERGES JULI 
     INTERVENTOR                  FERNANDEZ VILLAVERDE JOSÉ MANUEL  
 

 

Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament Ple, el 
Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del 
dia. 
 
ORDRE DEL DIA 
1.- Actes pendents d'aprovar 
PLE2013/8 Ordinària 29/10/2013 
2.- Resolucions a donar compte 
3.- convocatòria de procediment obert per alienar la casa del carrer roques núm. 17 
4.- Aprovació provisional del Pla Especial de les cases del Passeig núm. 40-58. 
5.- Resolució de les al·legacions presentades al Pressupost General de l’exercici 2014 
6.- Assumptes sobrevinguts 
7.- Precs i preguntes 
1.- Actes pendents d'aprovar 
1.-  Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta de la sessió ordinària de 
29 d’octubre de 2013. 



 

 

VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:      DINOU       (19) dels regidors del PSC, CiU i PP 
 Vots en contra:   DOS          ( 2)  dels regidors de l’Altraveu         
 Abstencions:      CAP 

 
2.- RESOLUCIONS A DONAR COMPTE 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 1012 del dia 25 d’octubre de 2013, al  1139 de 22 
de novembre de 2013.  Es dona compta també dels acords de la Junta de Govern Local 
adoptats en sessions del 29 d’octubre, 5, 12 i 19 de novembre de 2013. 
La Corporació es donà per assabentada  
 
3.- CONVOCATÒRIA DE PROCEDIMENT OBERT PER ALIENAR LA CASA DEL CARRER  
      ROQUES NÚM. 17. 
Vist que la casa del carrer de les roques núm. 17, és un bé de propietat municipal, inscrita 
a favor de l’Ajuntament de Castellar del Vallès en el Registre de la propietat núm. 4 de 
Sabadell, amb les següents dades: finca 885, tom 35, llibre 19, foli 223, inscripció 8. Que 
aquest immoble, a la vista de la descripció de l’informe tècnic, es troba degradat, per la 
qual cosa el seu manteniment pot suposar una càrrega, i en canvi la seva venda pot 
contribuir a obtenir recursos per a inversions municipals. 
Vist que aquesta finca, consta inscrita, amb el número 304,  al Inventari de Béns Municipal 
amb la qualificació de bé patrimonial, tal com es desprèn del certificat de Secretaria, per la 
qual cosa, d’acord amb l’article 40 del Reglament del Patrimoni dels ens locals aprovat per 
decret 336/1988, és alienable d’acord amb els tràmits que s’hi preveuen i que es 
compleixen en el present expedient.  
Atès que és competència del Ple l’acord de l’alienació  de conformitat amb el que el que 
preveu l’article 52 apartat 1. p) de la Llei Municipal i de règim Local de Catalunya, text refós 
de la qual fou aprovat pel decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril.  
L’Ajuntament  Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar la convocatòria de  procediment obert per a la  venda en pública 
licitació, la casa del Carrer de les Roques 17,   propietat de l’Ajuntament de Castellar del 
Vallès 
SEGON.- Aprovar els plecs de clàusules administratives particulars que han de regir en 
aquesta contractació, tot declarant la seva tramitació ordinària. 
TERCER.- Publicar l’anunci d’aquest procediment en el BOP,  en la pàgina web municipal “ 
perfil del contractant”, tauler d’edictes i si s’escau altres mitjans de comunicació local. 
QUART.- Donar compte a la Generalitat de Catalunya, tal com disposa l’article 40.1.c)   
del Reglament del patrimoni dels ens locals. 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta el Sr. Aleix Canalis, PSC, tot dient que portem a la consideració del 
Ple la convocatòria de procediment obert per alienar la casa del carrer Roques núm. 17. Es 

tracta d’una finca de titularitat municipal, amb una superfície de sol de 68 m2 i 
actualment una superfície construïda de 136m2. Aquest immoble que en actualitat es 
troba en un avançat estat de degradació, tal i com es desprèn de l’informe tècnic que 
s’incorpora a l’expedient. 
En aquest sentit,  el seu manteniment i les obres necessàries per poder-lo fer habitable 
suposaven un elevat cost, completament desmesurat, en front el benefici públic i social 
que es podria treure del mateix. Per aquests motiu em pres la decisió de posar a la 
venda aquest bé municipal, per un preu de sortida de 24.967,75 €. 

Per l’Altraveu el Sr. Dani Sagrera, diu que sobre la venda de la vivenda del carrer les 
roques 17 el nostre vot serà en contra per les següents raons: 
En el inventari de patrimoni de la diputació existeix la fitxa AEA-4 / 175 que avarca tot el 
nucli antic on es detalla la atenció especial que hauria de tenir. Al no tenir fet el Catàleg, 
que reguli les actuacions a fer en cada cas, estem regulant els habitatges afectats per el 



 

 

inventari de pressa i corrents cada cop que ens veiem obligats per les circumstàncies del 
moment. I en aquest cas en concret, ens vendrem el habitatge sense fer cas de les 
recomanacions que el inventari fa sobre una casa que queda clarament afectada dins el 
nucli antic. 
Per altra banda també creiem que al hora de fer aquest catàleg s’hauria de fer un procés 
participatiu que sumes punts de vista al inventari fet per la Diputació. 
Des de el nostre punt de vista, tot i que moltes cases del casc antic no tenen un valor 
arquitectònic individualment, si que el conjunt de façanes fetes de pedra, molta part 
d’aquesta extreta de la mateixa cantera de Castellar, si es conserves i es fa una bona 
política de restauració de façanes en aquesta zona, amb el temps podria donar al casc antic 
de castellar una idiosincràsia pròpia i amb cert valor de conjunt urbà antic. 
Si deixem anar fent obres sense certs controls, que haurien de definir-se en el POUM, ens 
trobarem cassos surrealistes com: Cal Companyó a dalt de tot del carrer les Roques 
cantonada carrer el Racó, Cal Pujadetes al carrer Nou cantonada amb el carrer sant Josep, 
o fins i tot el súmmum del surrealisme d’actuacions en aquest sentit, o pitjor!,  en edificis 
de propietat municipal, com les remodelacions de Cal Botafoc, o del edifici conegut en el 
seu moment com La Peixera al carrer Major al costat de l’antic Ajuntament, on si  allotgen 
els mitjans de comunicació locals. 
Aquest cas que es porta avui a ple, ajustant-se al que regula actualment el POUM, es podria 
sumar a la llista d’actuacions poc o gens apropiades al nostre criteri, sinó acotem abans, 
que sʼhi pot fer en aquesta part del poble. Cal urgentment fer el catàleg amb un procés 
participatiu per saber que volem que sigui el nostre casc antic i regular-lo d’una vegada. 
Tan convergents com socialistes sempre heu mostrat la vostra voluntat que es faci, però ni 
uns ho heu fet quan governàveu ni els altres teniu la intenció de fer-ho com cal en el POUM. 
Per tant com que aquesta casa, tot i no tenir un valor individual arquitectònic, queda 
afectada pel inventari de la diputació dins el casc antic i no tenim definit com el volem i com 
el regulem. Com hem dit al inici, votarem en contra. 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Aleix Canalis, PSC, per dir que el fet de vendre  
aquesta casa no pressuposta que s’hi faci cap obra, en tot cas si algun dia s’hi ha de fer 
alguna obra, els propietaris haurien de presentar la corresponent llicència municipal. És cert 
que en l’actualitat no hi ha el pla especial que reguli com ha de ser l’urbanisme del casc 
antic, el compromís d’aquest equip de govern és que desprès de fer la revisió del pla 
general,  poder realitzar aquest catàleg de bens i per extensió poder realitzar aquest estudi 
en mes detall.            
El Sr. Dani Sagrera, per l’Altraveu, repeteix que el compromís de l’equip de govern 
sempre ha estat aquest,  però val a dir que el compromís és una cosa i després els fets en 
son uns altres, per tant fins que no es doni per escrit i ben pautat de com ha de ser, no ens 
en fiem i per tant el nostre vot serà en contra. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:      DINOU        (19) dels regidors del PSC, CiU i PP 
 Vots en contra:   DOS           ( 2)  dels regidors de  l’Altraveu          
 Abstencions:      CAP 

 
4.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA ESPECIAL DE LES CASES DEL PASSEIG  
      NÚM. 40-58 
Vist el projecte de Pla Especial Urbanístic relatiu a l’ àmbit del carrer Passeig, del núm. 40 a 
58 essent la finalitat la protecció del conjunt de cases, presentat i redactat per l’arquitecte 
tècnic senyor Xavier Belloso Alguersuari. 
Vist l’informe favorable emès en data 23 de juliol de 2013 pels serveis tècnics municipals i 
l’informe jurídic sobre el contingut i procediment per a la seva aprovació, la Junta de 
Govern Local, per delegació de l’alcaldia, en data 30 de juliol, de 2013 aprovà inicialment el 
Pla especial de protecció de les cases entre mitgeres del carrer Passeig, del núm. 40 a 58.  
Vist que l’expedient exposat al públic posteriorment durant el termini d’un mes a comptar 
de la publicació,  mitjançant edictes  en el Butlletí Oficial de la Província  de Barcelona, del 
dilluns, dia 2 setembre de 2013. El Periòdico, del dijous dia 29 d’agost, i tauler d’edictes 



 

 

electrònic  municipal el 2 de setembre. Notificant-se també als propietari inclosos dintre de 
l’àmbit, sense que en un cas o altre hi hagin hagut reclamacions tal com es desprèn del 
certificat de secretaria. Que tampoc s’ha rebut l’informe  demanat al departament de 
Cultura, el  dia 8 d’agost, i havent  transcorregut en escreix el termini  preceptiu d’un mes 
per emetre l’informe,  considerant el disposa l’article 83.4 de la llei 39/1992, de 26 de 
novembre , un cop transcorregut els terminis per emetre els informes, es poden procedir 
les actuacions.  
Vist l’article 85 del Text refós de la Llei d’Urbanisme aprovat pel  Decret Legislatiu 1/2010, de 
3 d’ agost 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar provisionalment el Pla especial de protecció de les cases entre mitgeres 
del carrer Passeig, del núm. 40 a 58 i la finalitat del qual és la protecció del conjunt de cases, 
presentat i redactat per l’arquitecte tècnic, senyor Xavier Belloso Alguersuari. 
SEGON.- Traslladar l’expedient a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, per a la seva 
aprovació definitiva 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta el Sr. Aleix Canalis, PSC, i diu que d’acord amb allò que preveu el 
nostre Pla General, en la Junta de Govern Local de 30 de juliol proppassat, s’aprovà de 
manera inicial el “Pla Especial de les cases del Passeig núm. 40-58”, presentat i redactat 
per l’arquitecte tècnic senyor Xavier Belloso en nom de la propietat. 
Avui portem a la consideració del Ple l’aprovació provisional d’aquest Pla, que té per 
objectiu fixar els criteris de protecció pel conjunt arquitectònic que conformen les finques 
del 40-58  del Passeig. 
El nivell de protecció que es proposa és de caràcter parcial, ja que del conjunt de l’edificació 
els elements estrictament protegits fan referència a les dues façanes dels immobles, 
corresponents al Passeig i a les façanes que donen als patis dels immobles en qüestió. En 
aquest sentit, cap dels elements que conformen l’interior d’aquests immobles són objecte 
d’especial protecció. 
Concretament a la façana que dóna a carrer,  es justifica la idoneïtat de permetre l’obertura 
d’una finestra a la planta baixa  i es defineixen les característiques que ha de tenir.  Així 
també es defineixen diversos aspectes relacionats amb els acabats que ha de tenir aquesta 
façana (materials de reixes, finestres, baranes i portes i colors de les mateixes) 
Pel què fa referència a la façana posterior, es defineixen les condicions de protecció dels 
arcs de la planta pis, que constitueixen l’element arquitectònic més singular del conjunt. 
Al mateix temps, el PE també regula l’edificabilitat màxima de la planta baixa en el front del 
pati d’illa del conjunt, contemplant la possibilitat d’exhaurir la profunditat edificable de 18m 
lineals en tota l’amplada de la parcel·la. 
En definitiva, amb l’aprovació d’aquest Pla Especial es fixen les bases i els paràmetres que 
han de regular qualsevol intervenció arquitectònica que, en un futur, es vulgui dur a terme 
en aquest conjunt residencial. 
Per CiU el Sr. Josep Carreras,  intervé tot dient que en  el Ple del passat mes d’octubre 
varem aprovar el Pla especial del carrer Colom, avui és el torn d’un nou Pla Especial que, tal 
com ha dit el regidor d’Urbanisme, afecta a un conjunt d’habitatges del Passeig, 40-58. 
Un Pla Especial que té com objectiu la protecció de 10 habitatges de molta senzillesa  però 
que en el seu conjunt manté les construccions originals. Aquests habitatges tenen data 
estimada de construcció a l’any 1875. Era l’època de l’Alcalde Dr. Josep Tolrà Abellà que va 
tenir la iniciativa d’obrir el Passeig per connectar la vila amb la ctra. de Sabadell.  
Segons se’ns va explicar en la Comissió Informativa del passat 19 de novembre, aquest Pla 
Especial té un doble objectiu: protegir i donar uniformitat en la volumetria i estètica a 
aquests habitatges, tant a la façana principal com a la façana posterior on trobem una 
galeria amb arcades.  
Aquest conjunt de 10 habitatges figuren en el inventari del catàleg de bens culturals 
d’interès local i per això és necessari la tramitació d’un Pla Especial abans de la concessió 
de qualsevol llicència d’obres.  



 

 

El nostre grup municipal ha revisat amb detall tot l’expedient del Pla Especial Urbanístic on 
hem pogut observar el vist i plau dels Serveis Tècnics Municipals i de l’Assessoria Jurídica 
així com plànols i fotos dels habitatges afectats. 
Igualment hem vist el informe favorable que el secretari d’aquest Ajuntament ha fet en 
relació a aquest Pla Especial, després de l’aprovació inicial feta en la Junta de Govern Local 
del passat 30 de juliol de 2013. Un altre fet important és que al llarg de l’exposició pública, 
des de l’aprovació inicial a la Junta de Govern Local, no s’ha presentat cap al·legació. 
També hem observat, és preceptiu fer-ho, que s’ha demanat un informe al Departament de 
Cultura de la Generalitat de Catalunya.  
Per totes aquestes consideracions el nostre vot serà favorable a l’aprovació d’aquest Pla 
Especial.  
El Sr. Marc Serra,  Altraveu, manifesta que en aquest punt hi votarem a favor, però amb 
la mateixa argumentació que ja hem fet al punt anterior de la casa del  carrer Roques. Una 
vegada més es demostra que la catalogació del nostre patrimoni arquitectònic ens és 
completament imprescindible.  
El que estem fent ara, i ja va passar el mateix fa uns quants plens amb la casa modernista 
de la cantonada del C/Torres amb la Plaça Major, és que hem d'anar fent plans especials 
cada vegada que algun propietari vol fer una reforma en una casa de valor arquitectònic. 
Com sempre anem a remolc de les demandes dels vilatans, no prenem la iniciativa, i 
sobretot, no tenim una visió global, de futur i de projecte de com ha de protegir-se el 
nostre patrimoni arquitectònic, i com volem que sigui el poble de Castellar. 
Que no s'inclogui dins la revisió del POUM la confecció del Catàleg de Patrimoni 
Arquitectònic, demostra una vegada més les males maneres de treballar d'aquest equip de 
govern, que prioritza els rèdits electorals, i condiciona les seves polítiques a les properes 
eleccions municipals, per sobre dels interessos dels castellarencs.  
Iniciar la revisió d'un POUM és un dels reptes més grans que pot assumir un Ajuntament. O 
s'assumeix amb totes les conseqüències, o és molt millor no tocar-ho, per fer-ho de pressa, 
malament i hipotecant una vegada més el futur dels castellarencs pels propers 15 anys. 
Votarem a favor d'aquest punt, però reclamem que s'inclogui la confecció del Catàleg 
Arquitectònic a la revisió del POUM, allargant els terminis tant com faci falta per què els 
tècnics puguin treballar correctament, i puguem arribar a un consens entre totes les forces 
polítiques, organitzacions i entitats del poble, i sobretot, els vilatans de Castellar. 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Aleix Canalis,  PSC, per reiterar, com hem fet en 
l’anterior punt, el nostre compromís que es dugi a terme aquest pla especial que en 
definitiva és el catàleg de patrimoni. Son dos documents diferents, el pla general i un pla 
especial, en cap cas els plans especials de protecció del patrimoni dels municipis estan 
inclosos dins del pla general. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
5.- RESOLUCIÓ DE LES AL·LEGACIONS PRESENTADES AL PRESSUPOST GENERAL  
      DE L’EXERCICI DE 2014. 
ATÈS que el pressupost general per a l’exercici 2014 va ser aprovat inicialment per acord 
del Ple de l’ajuntament de data 29 d’octubre de 2013 
ATÈS que de conformitat amb el que es preveu a l’article 169.1 del text refós de la llei 
reguladora de les hisendes locals (TRLRHL), aprovat per Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 
de març, l’esmentat acord d’aprovació inicial va romandre en exposició pública  per tal que 
les persones interessades el poguessin examinar i presentar-hi, en el seu cas, reclamacions. 
ATÈS que l’anunci de l’aprovació inicial va ser publicat al Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona de 31 d’octubre de 2013 
ATÈS que dins del període d’exposició pública, s’ha presentat un escrit de reclamacions pel 
sr. Daniel Martínez Pascual, que manifesta actuar en representació d’Iniciativa per 
Catalunya Verds (Registre electrònic E/000775-2013, de 18 de novembre; Registre General 
núm. 2013/9504, de 19 de novembre), que en síntesi són les següents: 
I. Proposta de supressió de la partida de retribucions bàsiques del personal eventual, que 

té un crèdit de 49.499,04 EUR 



 

 

II. Proposta de supressió de la partida de serveis de recaptació en favor de l’entitat, que té 
un crèdit de 290.000,00 EUR 

III. Proposta de creació d’una partida d’ajuts a famílies i persones grans sense recursos 
econòmics afectades per problemàtiques amb entitats financeres dotada amb 29.040,00 
euros i supressió de la partida de subvencions per a despeses de funcionament dels 
grups polítics municipals, que té un crèdit per la mateixa quantia. 

IV. Proposta de reducció de la previsió d’ingressos pel concepte de taxa de recollida de 
residus en una quantia de 339.499,04 euros que es compensa amb la supressió de les 
partides anteriorment referides, amb la correlativa reducció de la tarifa de la taxa i, en 
conseqüència, un increment de l’aportació municipal al cost del servei de recollida de 
residus. 

VIST l’informe del director de Serveis Econòmics i interventor accidental. 
ATÈS que l’article 170.2 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals estableix 
els “únics” motius de reclamació que es poden presentar contra el pressupost inicialment 
aprovat: 
a) Perquè la seva elaboració i aprovació no s’ha ajustat als tràmits que estableix la pròpia 

Llei reguladora de les hisendes locals. 
b) Perquè omet el crèdit necessari per complir obligacions exigibles a l’entitat local, en 

virtut d’un precepte legal o de qualsevol altre títol legítim. 
c) Perquè els ingressos amb relació a les despeses pressupostades són manifestament 

insuficients o bé d’aquestes respecte a les necessitats per a les quals estigui previst. 
ATÈS que en aquest sentit, l’estudi de les reclamacions presentades al pressupost general 
per a l’exercici de 2014 inicialment aprovat haurà de referir-se a aquests motius de 
reclamació. 
ATÈS que pel que es refereix a l’escrit de reclamacions presentat pel sr. Daniel Martínez 
Pascual, que manifesta actuar com a representant d’Iniciativa per Catalunya Verds, cap de 
les quatre reclamacions presentades s’ajusten a cap dels motius de reclamació contra el 
pressupost contemplats a l’article 170.2 del text refós de la Llei reguladora de els hisendes 
locals, per la qual cosa cal desestimar-les. 
Al respecte cal tenir present que l’aprovació del pressupost és un “acte polític” per 
excel·lència, en quant que mitjançant la redistribució dels ingressos previstos es satisfan les 
despeses derivades de les prioritats polítiques de la Corporació.  A les reclamacions 
presentades es planteja, d’una banda, la dotació de crèdit per atendre unes determinades 
finalitats no previstes, o previstes amb altres quanties, al pressupost inicialment aprovat i 
que no s’acredita que resulti de cap obligació exigible a l’ajuntament, per la qual cosa 
s’emmarca en l’àmbit de la discrecionalitat política; i d’altra banda es planteja ometre crèdit 
per a satisfer els obligacions derivades de contractes subscrits per l’ajuntament o d’acords 
de creació de places presos en altre moment, que no es poden atendre perquè el 
pressupost ha de preveure el crèdit necessari per complir obligacions exigibles a l’entitat 
local, en virtut d’un precepte legal o de qualsevol altre títol legítim.  
ATÈS que la competència per a l’aprovació de l’expedient correspon al Ple de la corporació, 
d’acord amb l’article 169.1 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Desestimar les reclamacions presentades pel sr. Daniel Martínez Pascual, que 
manifesta actuar com a representant d’Iniciativa per Catalunya Verds, contra l’acord 
d’aprovació inicial del pressupost general per a l’exercici de 2014 i la plantilla del personal 
al servei de l’ajuntament, de conformitat amb la motivació que figura a la part expositiva 
d’aquest acord. 
SEGON.- Aprovar definitivament el pressupost general de l’Ajuntament de Castellar del 
Vallès per a l’exercici de 2014 i la plantilla del personal al servei de l’ajuntament, aprovat 
inicialment per acord del Ple de l’ajuntament de 29 d’octubre de 2013 
TERCER.- Publicar el resum per capítols del pressupost i la plantilla en el Butlletí Oficial de 
la Província de Barcelona, entrant en vigor en l’exercici corresponent una vegada publicats.  
 
INTERVENCIONS 



 

 

Presenta la proposta el Sr. Oscar Lomas, PSC, tot dient que portem a resolució les  
al·legacions presentades per ICV. Les al·legacions tenen un caire de debat polític, i per tant, 
no posa en dubte cap dels supòsits de reclamació que marca la llei d’hisendes locals, això 
és, incompliment dels tràmits legals, ingressos insuficients o omissió de crèdit necessari. 
És per aquest motiu que es proposa la seva desestimació, i en conseqüència, l’aprovació 
definitiva del pressupost. 
Per l’Altraveu intervé el Sr. Marc Serra:  
Portem a votació en aquest punt la desestimació de les al·legacions presentades per 
Iniciativa per Catalunya Verds, contra l'acord d'aprovació inicial del pressupost general de 
l'exercici de 2014. Denegant aquestes al·legacions, i no havent-se'n presentat cap més, 
també s'aprova definitivament el pressupost pel 2014. 
Els motius que proposa l'informe tècnic de l'interventor per desestimar les al·legacions són 
que, segons la llei, no s'ajusten als motius pels quals es poden presentar al·legacions a un 
pressupost municipal. De fet, la llei només contempla que es puguin fer al·legacions sobre 
defectes de forma, procediment o d'altres qüestions estrictament tècniques, impedint 
qualsevol al·legació política, aportació o participació per part de la ciutadania a la definició 
dels pressupostos. 
Independentment del contingut de les al·legacions presentades per Iniciativa, volem 
denunciar des de L'Altraveu, la manca, una vegada més, de mecanismes de participació per 
a que els vilatans dels nostre poble, puguin decidir i aportar les seves idees a la política 
local, també als pressupostos. 
Vostès em respondran que estan refent l'ordenança de participació que ja ho regula i ho 
contempla, i on nosaltres com a Altraveu hem decidit no participar, ja que considerarem 
que la metodologia utilitzada, el contingut de la proposta i la voluntat política de l'equip de 
govern, no s'ajusta a allò que ens agradaria i creiem que ha de ser la participació. I de fet, 
en el text que s'està treballant, s'especifica que els vilatans no poden decidir sobre les taxes 
i impostos que han de pagar. 
Així doncs ens toca tornar a reclamar, que s'obrin espais de participació al nostre poble, 
també per a la confecció dels pressupostos, ja que el període d'exposició pública i de 
presentació d'al·legacions, no és en cap cas, el mecanisme ni el mètode per a fer-ho, i no hi 
ha cap altre forma de que els vilatans puguin aportar la seva opinió sobre els pressupostos. 
D'altre banda, i aprofitant que avui s'aproven definitivament els pressupostos, ens 
agradaria que no s'ignoressin les aportacions i argumentacions fetes per d'altres partits 
sobre els pressupostos. En el Ple on es van aprovar, el nostre grup va donar múltiples 
arguments en contra d'aquesta aprovació, i també va fer propostes de millora i de canvis. 
Estem d'acord que era una esmena a la totalitat, que serà molt difícil l'acord, però ens 
hagués agradat que l'equip de govern hagués sigut capaç d'argumentar els motius pels 
quals es desestimava absolutament tot el que vam dir, i no trobar-no amb un silenci com a 
resposta. 
De fet, la única resposta que hem obtingut ha sigut, al cap de tres dies del Ple, i a través 
del seu bloc personal, un escrit del regidor Pepe González. Amb les seves males formes 
habituals, amb algun que altre insult suavitzat al cap d'uns dies, dóna la visió a base 
d'indirectes i des de la comoditat i covardia del sofà de casa i la protecció d'una pantalla 
d'ordinador.  
Amb aquest escrit el regidor González, demostra una vegada més, que no entén res del que 
li diem, i fins i tot afirma que L'Altraveu és un partit d'ideologia confusa i difusa, entre 
d'altres disbarats que no entrarem a valorar. 
Com que és la única opinió de la nostre intervenció que tenim del PSC, i creient que el Ple 
és el lloc on tenir aquests tipus de debats, respondrem avui i en base aquest escrit del 
regidor González, allò que no es va respondre quan tocava. 
Recordem primer que el PSC va fer servir l'argument de la ideologia per rebatre els 
arguments de CiU: Vostès són de dretes, nosaltres de l'esquerra progressista. Va ser el 
resum dels motius pels quals es van contestar, aquestes si, les argumentacions de CiU en 
contra del pressupost. 
Com que sembla que l'aprovació del pressupost només depèn de la ideologia, i a nosaltres 
se'ns acusa d'ideologia confusa i difusa, poden dir tranquil·lament que el regidor confús i 



 

 

difús és el senyor González i el PSC, ja que aquesta setmana hem vist com el PSC anava de 
bracet amb els seus enemics naturals de Convergència, a reclamar la destrucció del nostre 
territori amb la demanda al Ministeri de Foment de la recuperació del projecte del Quart 
Cinturó. Per aquests temes, on s'havia aconseguit un cert consens fa uns dies en la visita al 
Parlament, sembla que la seva ideologia es torna més de dretes, o potser difusa i confusa. 
De fet, el seu respecte pel medi ambient i la seva ideologia al respecte, l'hem patit massa 
vegades amb projectes com Can Bages, la connexió amb Aigües Ter-Llobregat, el gasoducte 
o el fracking, on sembla que les diferències ideològiques entre Convergència i PSC no són 
tant evidents com diuen. 
Amb tot plegat, l'únic que volem dir, és que la nostre ideologia és clara. Defensar els 
interessos dels vilatans de Castellar, el seu territori i el medi ambient. Sense cap altre 
interès, amb la participació i el respecte de l'opinió de tots, i prioritzant les persones i el 
medi ambient per sobre dels interessos personals, partidistes o econòmics. Per aquest 
motiu, reiterem el vot en contra dels pressupostos, i evidenciem, que efectivament, no 
tenim res a veure ideològicament, i per això som més necessaris que mai. 
Acabem ja, reclamant una vegada més una resposta de debò i al Ple a les nostres 
intervencions, que no se'ns ignori, i que es respecti la democràcia, ni que sigui per 
respectar i assumir, que el poble de Castellar ha volgut que nosaltres participem de la 
política municipal com qualsevol altre. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

 Vots a favor:      TRETZE       (13) dels regidors del PSC 
 Vots en contra:   DOS            ( 2)  dels regidors de  l’Altraveu          
 Abstencions:      SIS              ( 6)  dels regidors de CiU i PP. 
 

6.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
No n’hi ha 
 
7.- PRECS I PREGUNTES 
Intervé El Sr. Dani Sagrera,  per l’Altraveu 
Volem suggerir al Regidor de Comunicació Pepe Gonzalez, que faci una reflexió profunda 
sobre la objectivitat dels mitjans de comunicació de Castellar. 
El summum de tot plegat ens ho hem trobat aquesta setmana amb un titular que deia: “La 
descongestió de la B-124, passa pel quart cinturó” 
Sincerament, no sabem per on es pot agafar la objectivitat dʼaquest titular, si no fos perquè 
es cita a algun polític que ho ha dit, que no és el cas, un cop llegida la notícia. 
No volem entrar en si hi ha intervencionisme polític sobre el què i el com es publiquen les 
coses, o si hi ha una dinàmica ja establerta dels profecionals del que “cal dir”, o si es una 
manca de rigor periodístic i de direcció de deixar sortir un titular així.  Però masses opcions 
més no hi ha. El que segur que és objectiu, és que el titular “La descongestió de la B-124, 
passa pel quart cinturo” es un titular subjectiu. 
Les raons del perquè això ha estat així no hi volem entrar. Per això suggerim que sigui el 
Regidor en qüestió, que si realment vol que els mitjans siguin el màxim d’objectius faci una 
reflexió i actuí, perquè aquesta dinàmica dels mitjans castallarencs canviï. 
El segon suggeriment és sobre el tema del butà a Castellar, s’hauria de tenir un punt on 
poder-lo  anar a buscar sense la necessita d’haver de baixar a Sabadell, és un tema que 
afecta sempre al mateix tipus de gent, gent gran, immigrants, gent que viu en cases velles, 
és un perfil de la població que no te gas natural . 
Intervé el Sr. Alcalde per dir que la solució està en arribar a un acord amb l’empresa que 
en aquest cas fa el repartiment de butà, no depèn només.  
No ho havia comentant abans en junta de portaveus, peró voldríem acabar el plenari llegint 
el manifest en contra de la violència envers les dones, ahir es va celebrar el dia mundial. 
 
A continuació el Sr. Dani Perez,  PSC llegeix el manifest institucional,  25 de novembre de 
2013. Dia internacional per a l’eliminació de la violència envers les dones 



 

 

“Avui, 25 de novembre, Dia internacional contra la violència envers les dones, les  
administracions i la societat civil volem expressar el nostre rebuig més rotund a aquesta 
violència malauradament encara present a les nostres societats; una violència que ens  
obliga a esmerçar tots els esforços, tots els recursos, totes les voluntats per prevenir-la i  
eradicar-la.  
La violència masclista és un fenomen estructural que adopta múltiples formes: violència 
física, violència psicològica, violència sexual i abusos sexuals i violència econòmica. Es pot 
manifestar en l’àmbit de la parella, en l’àmbit familiar, en l’àmbit laboral, en l’assetjament 
sexual i per raó de sexe, o en l`àmbit social amb el tràfic de dones i nenes, amb la 
mutilació genital femenina, els matrimonis forçats, la violència derivada dels conflictes 
armats o amb la violència contra els drets sexuals i reproductius i qualsevol de les formes 
anàlogues que lesionin la dignitat, la integritat o la llibertat de les dones.  
Totes elles requereixen respostes específiques i diverses, però tenen un denominador 
comú: la violència contra les dones està profundament arrelada a les estructures socials. 
Per això, les intervencions adreçades a abordar la violència masclista no poden obviar el  
sistema que la sosté i la legitima, un sistema basat en relacions de desigualtat entre dones i  
homes que, en molts aspectes, es resisteix a desaparèixer.  
Les actuacions davant la violència exercida contra les dones han de tenir en compte que les  
causes que les generen són multifactorials i, per tant, requereixen d’un treball coordinat i  
transversal entre els diferents àmbits implicats i entre les institucions i instàncies  
competents. Fa anys que treballem conjuntament des de la voluntat política del Govern de 
la  Generalitat, dels ajuntaments i les diputacions, però també des de la tenacitat i la 
fermesa de la societat civil organitzada, de les entitats i associacions de dones, i de totes 
aquelles persones que individualment treballen de forma incansable per assolir aquesta 
fita.   
És imprescindible millorar la sensibilització social i la prevenció de la violència masclista 
amb actuacions adreçades a totes les dones i a tota la població, incidint molt especialment  
en la població jove, concretament en les relacions de parella, per tal d’evitar relacions 
desiguals.  
És necessari promoure un canvi de mentalitats que faci que el maltractament contra les 
dones sigui impensable, i situï el discurs en la dignitat, el respecte i la llibertat.  
D’aquí la importància d’intervenir en els grups de població més jove. La prevenció de la 
violència passa per la construcció de nous models de relació entre els sexes, basats en 
l’equitat, el reconeixement i el respecte a la diferència, i potenciant la paraula, el diàleg i 
l’escolta. Aquest treball s’ha de situar en espais de confiança i en contextos que afavoreixin  
l’autonomia personal i l’ètica de la cura. Actualment, es una realitat constatable que en 
l’àmbit educatiu, tant en el de l’educació formal com en el de l’educació no formal, existeix 
una bona oferta de recursos, materials i experiències per abordar la prevenció de la 
violència masclista.  
L’objectiu és, doncs, acompanyar, recolzar i capacitar les persones joves i donar-los els 
elements de reflexió i les pautes necessàries perquè actuïn amb el convenciment que la 
violència masclista és rebutjable i inadmissible i que els afectes entre dones i homes s’han 
de comunicar i compartir amb dignitat, respecte i llibertat.  
Aquest és el repte que tenim al davant i aquest és el nostre compromís. I per això, 
seguirem treballant de manera conjunta i coordinada perquè les dones i els homes d’avui, i 
també les generacions futures, puguin viure en un món lliure de violència.  
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent tres quarts de nou de la nit, 
s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests 
acords el Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 
  


